

中国畜牧杂志

CHINESE JOURNAL OF ANIMAL SCIENCE

主管：中国科学技术协会

主办：中国畜牧兽医学会

互动网站：www.boyar.cn



TAMINCO AGRICULTURE SCIENCES 特明科农用科学

we care about your health

动物健康 人类安全



Taminco's Agriculture Sciences business unit cares about animal health. We are one of the world's leading producers of **choline chloride**, both as a liquid and as a solid. Choline chloride helps to promote the healthy growth and performance of poultry, pigs, fish, shrimp, pets and other livestock. We focus on **high quality products** which are well in balance with the strictest food safety regulations.

Find out how Taminco Agriculture Sciences can make your livestock healthier and more productive!

特明科农用科学事业部关心动物的健康。我们是世界领先的**氯化胆碱**液体产品和固体产品的生产商之一。氯化胆碱帮助促进家禽、猪、鱼、虾、宠物等牲畜健康生长和良好表现。我们专注**高品质产品**能在严格的食品安全法规方面获得良好平衡。

更多发现特明科农用科学使牲畜更健康和高产能！

www.taminco.com



比利时特股有限公司上海代表处

Taminco N.V. Shanghai Representative Office
地址：上海市长宁区遵义路100号虹桥上海城B-3303室
Add: B-3303 City Centre of Shanghai 100 Zun Yi Road,
200051 Shanghai, China
邮编：200051 PC: 200051
电话：+86 21 51097998 Tel: +86 21 51097998
传真：+86 21 62351382 Fax: +86 21 62351382

中国生产基地

Manufacture Bases in China
特明科氯化胆碱(上海)有限公司
Taminco Choline Chloride (Shanghai) Co., Ltd.
地址：上海奉贤区庄行欧洲工业园
Add: Zhuanghang (W), Fengxian, Shanghai
邮编：201415 PC: 201415
电话：+86 21 57466892 Tel: +86 21 57466892
传真：+86 21 57466787 Fax: +86 21 57466787

宜兴特明科饲料添加剂有限公司
Yixing Taminco Feed Additives Co., Ltd.
地址：江苏省宜兴市官林镇
Add: Guanlin Town, Yixing City, Jiangsu Province
邮编：214258 PC: 214258
电话：+86 510 87231188 Tel: +86 510 87231188
传真：+86 510 87231797 Fax: +86 510 87231797



全国中文核心期刊
美国CA收录期刊
中国期刊入网期刊

中国科学引文数据库来源期刊
中国学术期刊评价数据库来源期刊

2012. 12

市场

中国畜牧杂志

信息驿站

- 国产乳粉质量“历史最好”? (1)
- 鸡蛋价格“火箭”飙升 (1)
- 生猪价格止跌反弹 (1)
- 双汇火腿再曝“蛆虫门” (2)
- 多地发布“禁散令”,剑指“地沟油” (2)
- 禾丰牧业拟上市 (2)

产业透视

我国畜禽良种繁育体系建设与发展研究

..... 刘芳,龙华平,高然,何忠伟(3)

内蒙古自治区奶业经济运行状况分析 乔光华,杜哲(8)

我国牛肉消费及其对猪肉价格变化的反应研究

..... 曹建民,田露,张越杰(12)

乡(镇)畜牧兽医站管理存在的问题及对策

..... 段新文,郭致林,殷慧萍(16)

中国蜂产品出口及受阻因素分析 戚亚梅,叶志华(19)

新视点

专注产品安全与品质,忠实践行新《条例》 傅慰村(24)

会议侧记

院士纵论中国养殖业战略转型

——“中国养殖业可持续发展战略高层论坛”纪实 赵楠(27)

12

2012

第48卷第12期
半月刊

专 栏

日本乳业的发展现状及对中国乳业的启示

..... 于洪霞,胡尔查,何宝祥,薛 强(33)

食品安全

多元监管与配合才能管好一杯奶 王丁棉(39)

浅析我国生鲜乳质量安全监管及对策 郭利亚,王加启,李发弟(42)

畜牧经济

我国活鸡价格波动成因分析

——以 2000—2011 年为例 韩星焕,姜天龙(46)

生猪价格、加工价格与 CPI 的动态计量分析 段隐华,王 刚(50)

科技与实践

盛花期甘农 3 号苜蓿干草营养成分及瘤胃降解特性研究

..... 李小娜,高艳霞,李秋风,曹玉凤,李建国(54)

糖萜素对母猪和仔猪健康作用的研究

..... 刘 让,詹 勇,樊福好,郭玉红,沈水昌(59)

技术顾问

后备母猪的最佳遗传繁育和合理营养能改进母猪群繁殖效率

..... 何忠武(64)

如何做好夏季雏鸡饲料管理 苏 仓(67)

院士纵论中国养殖业
战略转型——“中国养
殖业可持续发展战略高
层论坛”纪实

“中国养殖业可持续发展战略高层论坛”近日在江苏扬州胜利召开。13 位中国工程院、中国科学院院士,上百位来自全国的养殖业专家汇聚于此,为中国养殖业可持续发展出谋献策。《中国畜牧杂志》作为行业媒体代表应邀参加了本次论坛,并特别整理“院士纵论中国养殖业战略转型”一文以飨读者。限于理解,本文难免有未尽之处,还望读者不吝指正。

日本乳业的发展现状
及对中国乳业的启示

日本和中国都属于人均耕地面积少的国家,北海道的地理位置和内蒙古相似,但北海道乳业在日本乳业中的地位非常重要。本文利用日本及北海道乳业发展的时间序列数据,分析了日本及北海道乳业发展的基本情况,希望本文对中国内蒙古的乳业发展具有一定的借鉴意义。

Chinese Journal of Animal Science

Vol. 48, No. 12, 2012

Semi-monthly

Started in 1953

Jun. 25th, 2012

Supervised by: China Association for Science and Technology

Sponsored by: Chinese Association of Animal Science and Veterinary Medicine

Published by: Chinese Journal of Animal Science and Veterinary Medicine Co., Ltd

Address: Rm. 715, Jinyuanjian Building, No.1 Shangdi Xinx Road, Haidian District, Beijing (100085), China

Tel.: (86-10)82893432

Fax: (86-10)82894198

E-mail: zgxm@boyar.cn(Contribution)

admin@boyar.cn(Advertisement)

Website: <http://www.zgxmzz.cn>

Editor-in-chief: Li De-fa

Administrative Vice Editor: Hou Xiao-feng

Director: Kong Ping-tao

Marketing Director: Zhu Xiao-juan

Chief Planner: Wang Bi-yong

Oversea Distributor: China International Book Trading Corp.
(Guo-Ji Shudian), P.O. Box 399, Beijing, China

Oversea P.O. Registration No. SM 452

Subscription Rate: US \$15.00 (per Copy)

US \$360.00(per Year)

For reproduction of any articles and pictures from Chinese Journal of Animal Science. Please indicate the source and send us a sample book.

Selected Contents

Information Station (1)

Market Prospect

Study on Construction and Development of Livestock and Poultry Breeding System in China

..... LIU Fang, LONG Hua-ping, GAO Ran, *et al.* (3)

Economical Analysis on the Operation of Dairy Industry of Inner Mongolia

..... QIAO Guang-hua, DU ZHe (8)

Beef Consumption in China and Its Response to Changes in the Price of Pork

..... CAO Jian-min, TIAN Lu, ZHANG Yue-jie (12)

Existing Problems of Township Livestock Husbandry and Veterinarian Stations and the Solutions

..... DUAN Xin-wen, CUO Zhi-lin, YIN Hui-ping (16)

China's Bee Products Export and the Hindered Factors

..... QI Ya-mei, YE Zhi-hua (19)

Featured Survey

Pay Attention to the Health and Quality of Products, Faithfully Trample the Conduct the New regulation

..... FU Wei-chen (24)

News Report

A Free Discussion about the Strategic Transformation of Chinese Farming Industry by Academicians

..... ZHAO Nan (27)

Column

The Development Status and the Lessons for China of the Dairy Industry in Japan

..... YU Hong-xia, Huercha, HE Bao-xiang, *et al.* (33)

Food Safety

Safeguarding Milk Quality Needs Strict Supervision and Cooperation by All Food Watchdogs

..... WANG Ding-mian (39)

The Review of the Raw Milk Quality and Safety Supervision and Countermeasures

..... GUO Li-ya, WANG Jia-qi, LI Fa-di (42)

Animal Economy

Analysis on the Poultry Price Volatility in China
——A case of 2000-2011

..... HAN Xing-huan, JIANG Tian-long (46)

Dynamic Econometrics Analysis of Hog Price, Butcher Price and CPI

..... DUAN Yin-hua, WANG Gang (50)

Science and Practice

Evaluation on the Nutrient Content and Ruminal Degradation of Gannong NO.3 Alfalfa Hay Harvested in Fullbloom Stage for Dairy Cows

..... LI Xiao-na, GAO Yan-xia, LI Qiu-feng, *et al.* (54)

Research on the Effects of Sacchariter-penin on Sow and Weaning Pigs

..... LIU Rang, ZHAN Yong, FAN Fu-hao, *et al.* (59)

Practice

The Optimum Genetics and Breeding and Proper Nutrition of Replacement Gilts Improve the Reproduction Efficiency in Modern Swine Industry

..... HE ZHong-wu (64)

How to Do Well in Chicken Feedstock Management in Summer

..... SU Cang (67)